
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 121 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 20. november 2006 
 

Spørgsmål 121: 
"Kan ministeren bekræfte forlydender om, at Sundhedsstyrelsen vil komme 

med forslag om at have 400.000 personer som grundlag for fremtidig syge-

husplanlægning, og i givet fald at dette er en kraftig afvigelse i forhold til det 

oprindelige patientgrundlag på 200.000-250.000 indbyggere, som Kjeld 

Møller Petersen rapporten oprindelig havde som udgangspunkt?" 

 

Svar: 
Jeg kan oplyse, at Sundhedsstyrelsen nu har sendt rapporten ”Gennem-

gang af akutberedskabet” i høring. Rapporten rummer en række anbefalin-

ger, hvoraf én lyder: 

 

”Sundhedsstyrelsen anbefaler, at befolkningsgrundlaget for fælles akut-

modtagelser (hovedfunktionsniveau) er 200.000 - 400.000. I særligt tætbe-

folkede områder bør det overvejes at udnytte muligheder for stordriftsforde-

le, herunder effektiv udnyttelse af personaleressourcer mv. Der er endvide-

re i alle regioner områder, hvor geografiske eller andre lokale forhold nød-

vendiggør specifikke løsninger, som beskrives i regionens sygehus-

/sundhedsplan. Der kan være tale om særlige præhospitale ordninger, afvi-

gelser fra befolkningsunderlaget mv., og kvaliteten skal sikres gennem et 

formaliseret og dokumenteret samarbejde med relevante parter.” 

 

Jeg har oversendt rapporten til udvalgets orientering den 22. december 

2006. 
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